
Protokół Nr XXXVII/2023

z  obrad  XXXVII  Sesji  Rady  Gminy  Rutka  –  Tartak,  które  odbyły  się  28  września  2023  r.  

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Rutce-Tartak.

W obradach na stan 15 udział wzięło 8 radnych: 

Boniszewski Grzegorz

Grabek Łukasz

Lubiński Grzegorz

Minkiewicz Szymon

Naruszewicz Daniel 

Ołdyński Dariusz

Paciorkowski Grzegorz 

Szeraszewicz Marek

Radni nieobecni:  

Budziejko Konstanty

Margiel Piotr

Paulukanis Jarosław

Puza Marek

Racis Szymon

Sieczkowski Marek

Zabłocka Justyna

lista obecności w załączeniu.

Ponadto udział wzięli sołtysi. Na stan 27 udział wzięło 16 sołtysów:

Iwanowska Agnieszka

Szostak Halina

Borkowska Iwona



Borkowski Tadeusz

Witkowski Jan

Grażul Henryk

Paciorkowski Grzegoż

Bacewicz Henryka

Przekop Bożena

Grzegorz Romanowski

Koloszewski Jerzy

Ołdyńska Teresa Barbara

Minkiewicz Szymon

Kruszniewski Jarosław

Pachucki Stanisław

Suchocka Helena

oraz

Wójt Gminy – Piotr Sinkiewicz

Zastępca Wójta – Dariusz Żukowski 

Skarbnik Gminy – Anna Wierzchowska 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Halina Sokołowska

Pracownik Urzędu Gminy ds. rolnictwa, gospodarki odpadami i ochrony środowiska-Marlena Jasionowska

Komendant Placówki Straży Granicznej w Rutce – Tartak - mjr SG Wojciech Bartoszewicz 

Kierownik Posterunku Policji w Rutce-Tartak- mł. asp. Karol Bykowski

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski odczytał formułę:

„Zgodnie  z  obowiązującym  prawem,  przypominam  o  obowiązującym  rozporządzeniu  ochrony  danych

osobowych  w  skrócie  zwanym  RODO  wskazującym  na  ochronę  danych  osobowych  osób  fizycznych.

Przypominam, że sesja rady gminy jest  nagrywana,  transmitowana na żywo i  archiwizowana na stronie

internetowej  gminy.  Osoba  ujawniająca  dane  osobowe  niezgodnie  z  prawem,  ponosi  pełną

odpowiedzialność za ich upublicznienie”.

Obrady rozpoczęły się o godzinie 10.06.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski otworzył obrady XXXVII zwyczajnej Sesji Rady Gminy

Rutka  –  Tartak.  Powitał  Gości,  Radnych,  Sołtysów  oraz  pracowników  Urzędu  Gminy.  Stwierdził,  że



podejmowane uchwały będą prawomocne ponieważ na stan 15 radnych w sesji uczestniczy 8 radnych. 

Ad. 2.  

   Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski przedstawił proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie obrad i powitanie gości.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie Protokołu z XXXVI Sesji Rady Gminy.
4. Interpelacje i zapytania radnych (składane w formie pisemnej).
5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Rutka – Tartak na 2023r.
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rutka –

Tartak na lata 2023-2026.
7. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w sprawie  przyjęcia  Planu  Gospodarki  Niskoemisyjnej  dla  Gminy

Rutka-Tartak na lata 2023-2030  
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Rocznego programu współpracy Gminy Rutka-

Tartak z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami o których mowa w art. 3 ustawy z dnia 24
kwietnia 2003r. o działalności pożytku  publicznego i o wolontariacie na 2024 rok.

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXXI/181/10 Rady Gminy Rutka-
Tartak  z  dnia  29  czerwca  2012  r.  w  sprawie  określenia  zakresu  i  formy  informacji  o  przebiegu
wykonania  budżetu  gminy,  informacji  o  kształtowaniu  się  wieloletniej  prognozy  finansowej  oraz
informacji o przebiegu wykonania planów finansowych instytucji kultury za pierwsze półrocze.

10. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniająca uchwałę Nr XVI/92/12 Rady Gminy Rutka-Tartak z dnia
14  listopada  2012  r.  w  sprawie   utworzenia  samorządowej  instytucji  kultury  o  nazwie  Gminny
Ośrodek Kultury w Rutce-Tartak oraz nadania jej statutu

11. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy  dzierżawy
nieruchomości,  stanowiącej  własność  Gminy  Rutka-Tartak,  o  powierzchni  powyżej  5  ha,  na  czas
nieokreślony 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Suwałkach na
kadencję 2024-2027

13. Wolne wnioski. 
14. Zamknięcie obrad.

Wniosków do porządku obrad nie zgłoszono. Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za przyjęciem
proponowanego porządku. Za oddano 8 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było.

Boniszewski Grzegorz     ,,za”

Grabek Łukasz                       ,,za”

Lubiński Grzegorz      ,,za”

Minkiewicz Szymon ,,za”

Naruszewicz Daniel     ,,za”

Ołdyński Dariusz        ,,za”

Paciorkowski Grzegorz ,,za”

Szeraszewicz Marek     ,,za”



Ad. 3.

              Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski odczytał treść punktu: ,,Przyjęcie Protokołu z

XXXVI Sesji Rady Gminy”. Poinformował, że ww. dokument został sporządzony oraz wyłożony do wglądu.

Radni poprawek do protokołu nie zgłosili. Przystąpiono do głosowania.

Boniszewski Grzegorz     ,,za”

Grabek Łukasz                       ,,za”

Lubiński Grzegorz      ,,za”

Minkiewicz Szymon ,,za”

Naruszewicz Daniel     ,,za”

Ołdyński Dariusz        ,,za”

Paciorkowski Grzegorz ,,za”

Szeraszewicz Marek     ,,za”

W wyniku głosowania Protokół z XXXVI Sesji Rady Gminy z dnia 28 września 2023 roku  został przyjęty

jednogłośnie – 8 głosów ,,za”.

Ad. 4. 

            Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski  odczytał  treść punktu:  „Interpelacje  

i zapytania radnych (składane w formie pisemnej)”.

Interpelacji i zapytań w formie pisemnej radni nie zgłosili.

O  głos  poprosił  Komendant  Placówki  Straży  Granicznej  w  Rutce  –  Tartak  -  mjr  SG  Wojciech

Bartoszewicz. Zwrócił  on uwagę na zwiększoną ilość patroli  funkcjonariuszy Straży Granicznej na terenie

naszej  Gminy.  Jest  ona  spowodowana  dużą  ilością  nielegalnych  migracji  uchodźców.  Pan  Major  prosił

mieszkańców o zachowanie większej czujności, oraz podał numery kontaktowe pod które można dzwonić w

razie podejrzeń nielegalnych działań. 

   Ad.5.
           Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Grzegorz  Boniszewski  odczytał  treść  punktu:  
„Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  Gminy  Rutka-Tartak  na  2023  r.”

Skarbnik Gminy Pani Anna Wierzchowska omówiła projekt zmian w budżecie gminy na 2023 rok,
które dotyczyły: 
Po stronie dochodów wprowadzono następujące zmiany:

- uaktualniono plan dochodów  do wysokości przewidywanego wpływu dochodów m.in. z tytułu  opłat za zajęcie



pasa drogowego  - 748,00 zł ,   wpływy z tytułu odsetek od środków na rachunkach bankowych  - 65 164,00 zł,

wpływy z rozliczeń z lat ubiegłych  -  3 427,00  zł,   różnych  dochodów -  93,00 zł,  podatku od działalności

gospodarczej  osób fizycznych opłacanego w formie karty podatkowej -  580,00 zł,  rekompensaty  utraconych

dochodów     w podatkach i opłatach lokalnych - 53,00 zł,  podatku od spadków i darowizn - 8 950,00 zł,  podatku

od czynności cywilnoprawnych  - 16 138,00 zł,  odsetek od  nieterminowych wpłat z tytułu podatków i opłat -

666,00 zł, opłaty eksploatacyjnej - 2 318,00 zł,

- zwiększono plan dochodów  w dz. 758  rozdz. 75801  o kwotę   - 5 448,00 zł otrzymano środki  z rezerwy części

oświatowej  subwencji  ogólnej  z  przeznaczeniem  na  zwiększony  odpis  na  zakładowy   fundusz  świadczeń

socjalnych  dla nauczycieli,

- zwiększono plan dochodów  w dz. 758 rozdz. 75802 o kwotę - 1 500 000,00 zł  z tytułu uzupełnienia  subwencji

ogólnej,

- zwiększono plan dochodów  w dz. 758 rozdz. 75814 o kwotę - 1 972,00 zł  w związku  z otrzymaniem środków

na realizację  dodatkowych zadań oświatowych związanych z  kształceniem, wychowaniem i opieką nad  dziećmi

i uczniami będącymi Obywatelami Ukrainy,

- zwiększono plan dochodów w dz. 854 rozdz. 85415  o kwotę  - 11 000,00 zł, zgodnie z Decyzją Wojewody

Podlaskiego  otrzymano środki  na dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla

uczniów,

- zwiększono  plan dochodów w dz. 900 rozdz. 90005  o kwotę -  19 996,00 zł  z tytułu dotacji    z Wojewódzkiego

Funduszu Ochrony Środowiska na prowadzenie punktu konsultacyjnego  „Czyste powietrze”,

-  zgodnie  z  Decyzję  Wojewody  Podlaskiego  zmniejszono plan  dochodów w dz.  852 rozdz.  85228   o  kwotę

26 118,00 zł  zmniejszono kwotę dotacji  na świadczenie specjalistycznych usług opiekuńczych.

Zmiany w planie wydatków:

- zwiększono plan wydatków w dz.  010 rozdz.  01043  o kwotę  32 000,00 zł  z przeznaczeniem na realizację

inwestycji „Rozbudowa i przebudowa sieci wodociągowej w gminie Rutka-Tartak”,

-  zwiększono plan  wydatków w dz.  400  rozdz.  40095  o  kwotę   175 000,  00  zł  z  przeznaczeniem  na  zakup

materiałów i usług ,

- zwiększono plan wydatków w dz. 600 o kwotę 5 000,00 zł z tego na  różne opłaty  i składki  - 3 000,00 zł oraz na

sfinansowanie  części kosztów opracowania dokumentacji  technicznej  na przebudowę drogi gminnej  przez wieś

Poszeszupie - Folwark  - 2 000,00 zł,

- zmniejszono część  środków  przeznaczonych w 2023 roku na opracowanie dokumentacji na  wykonanie plaży w

miejscowości Pobondzie  o kwotę -  13 000,00 zł w związku z  przesunięciem  wykonania zadania  na    2024 rok,

- zwiększono  środki w dz. 630 o kwotę  2 000,00 zł, z przeznaczeniem na opłacenie   składek za ubezpieczenie

majątku,

-  dokonano przeniesień w planie wydatków w dz. 630   pomiędzy zadaniami ;  zmniejszono środki przeznaczone

na  modernizację  i  rozbudowę istniejącego placu zabaw w wiosce Bajek „Dolina przygód nad Szeszupą”  -



10 000,00  zł  natomiast  zwiększono  środki  na  zadanie  „  Opracowanie  dokumentacji  na  budowę  punktu

widokowego w Rowelach”  - 10 00,00 zł,

-  zwiększono  plan wydatków w dz.  700 o  kwotę  3 000,00 zł  z  przeznaczeniem na opłacenie składek   za

ubezpieczenie  mienia , 

- zwiększono plan wydatków  z przeznaczeniem na sfinansowanie  odpisów na Zakładowy Fundusz Świadczeń

Socjalnych  w dz. 750 o kwotę  - 1 729,00 zł,  w dz. 801 o kwotę   -     6 060,00 zł,  w dz. 852 o kwotę  -  461,00 zł,

- zwiększono plan wydatków w dz. 754  o kwotę  - 2 000,00 zł z przeznaczeniem na częściowe sfinansowanie

kosztów opracowania dokumentacji  na rozbudowę i przebudowę istniejącego budynku OSP w Smolnikach ,

- zwiększono plan wydatków   w dz. 801 o kwotę -   2 200,00 zł  z przeznaczeniem na opłacenia składek za

ubezpieczenie  majątku  ,  1 972,00  zł   na  realizację   dodatkowych  zadań  oświatowych  związanych    z

kształceniem, wychowaniem i opieką nad  dziećmi i uczniami będącymi Obywatelami Ukrainy,

- zwiększono plan wydatków w dz. 854 o kwotę  -  11 600,00 zł z przeznaczeniem  na stypendia dla uczniów,

- zwiększono plan wydatków w dz. 900  ogółem o kwotę  79 500,00 zł z tego  20 500,00 zł na  sfinansowanie

kosztów prowadzenia  punktu konsultacyjnego „Czyste powietrze”, 57 000,00 zł z przeznaczeniem na zadanie

„Usuwanie  azbestu”  ,  zadanie  będzie  realizowane  w przypadku otrzymania  dofinansowania,   2 000,00 zł  z

przeznaczeniem na    różne opłaty           i składki.

- zmniejszono plan wydatków  zadań zleconych  o kwotę  26 118,00 zł w związku  ze zmniejszeniem kwoty dotacji

na realizację specjalistycznych usług opiekuńczych,

- pozostałych przeniesień w planie wydatków między paragrafami dokonano dla prawidłowej realizacji budżetu.

 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił  projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na

2023 rok. Zebrani uwag do zaproponowanego projektu uchwały nie zgłosili. Przewodniczący Rady Gminy

poddał projekt uchwały pod głosowanie.

Boniszewski Grzegorz     ,,za”

Grabek Łukasz                       ,,za”

Lubiński Grzegorz      ,,za”

Minkiewicz Szymon ,,za”

Naruszewicz Daniel     ,,za”

Ołdyński Dariusz        ,,za”

Paciorkowski Grzegorz ,,za”

Szeraszewicz Marek     ,,za”



          Uchwała nr XXXVI/249/2023 w sprawie zmian w budżecie Gminy Rutka-Tartak na 2023 rok

została przyjęta jednogłośnie – 8 głosów ,,za’’ - w załączeniu. 

Ad.6.
Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Grzegorz  Boniszewski  odczytał  treść  punktu:  

„Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rutka-Tartak

na lata 2023-2026.”

            Skarbnik Gminy Pani Anna Wierzchowska poinformowała, że w związku z proponowanymi zmianami

w budżecie gminy na 2023 rok zachodzi konieczność uaktualnienia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy

na lata 2023-2026.

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie

Finansowej Gminy Rutka-Tartak na lata 2023-2026. Zebrani uwag do zaproponowanego projektu uchwały

nie zgłosili. Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie.

Boniszewski Grzegorz     ,,za”

Grabek Łukasz                       ,,za”

Lubiński Grzegorz      ,,za”

Minkiewicz Szymon ,,za”

Naruszewicz Daniel     ,,za”

Ołdyński Dariusz        ,,za”

Paciorkowski Grzegorz ,,za”

Szeraszewicz Marek     ,,za”

Uchwała nr XXXVI/250/2023 w sprawie zmian w wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rutka-

Tartak na lata 2023-2026 została przyjęta jednogłośnie- 8 głosów ,,za” – w załączeniu.

           

   
Ad.7.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski odczytał treść punktu: 
„Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu Gospodarki  Niskoemisyjnej dla Gminy Rutka-
Tartak na lata 2023-2030  ”.

Pracownik Urzędu Gminy ds. rolnictwa, gospodarki odpadami i ochrony środowiska Pani Marlena 
Jasionowska powiedziała, ze Plan Gospodarki Niskoemisyjnej formułuje szereg zadań do realizacji na jej 
terenie, które mają wpłynąć na zmniejszenie emisji gazów cieplarnianych. Działania gminy mają tutaj  
istotne znaczenie dla osiągnięcia zamierzonych rezultatów planu. Szczególnie istotne są przedsięwzięcia, 
które będą promowały i pokazywały wiodącą rolę samorządu w dziedzinie efektywności energetycznej i 
ochrony klimatu na poziomie lokalnym – samorząd powinien dać odpowiedni przykład mieszkańcom 



i przedsiębiorcom. Kluczowe działania dla PGN to szczególnie inwestycje w zakresie termomodernizacji 
budynków, przebudowy dróg oraz montażu instalacji OZE.

Należy wskazać, że dotychczas realizowana polityka Gminy Rutka-Tartak przynosi rezultaty. Godnym 
podkreślenia jest fakt, że przy rozwoju gminy w okresie ostatnich kilku lat emisje gazów cieplarnianych nie 
wzrosły, a zużycie energii zostało ograniczone. Również emisje innych zanieczyszczeń (szczególnie pyłów) 
zostały znacząco zmniejszone. Wdrożenie Planu Gospodarki Niskoemisyjnej jest konieczne dla zachowania,
a nawet wzmocnienia istniejących trendów. 

Przewodniczący  Rady  Gminy  przedstawił  projekt  uchwały  w sprawie  przyjęcia Planu Gospodarki

Niskoemisyjnej dla Gminy Rutka-Tartak na lata 2023-2030  . Zebrani uwag do zaproponowanego projektu

uchwały nie zgłosili. Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie.

Boniszewski Grzegorz     ,,za”

Grabek Łukasz                       ,,za”

Lubiński Grzegorz      ,,za”

Minkiewicz Szymon ,,za”

Naruszewicz Daniel     ,,za”

Ołdyński Dariusz        ,,za”

Paciorkowski Grzegorz ,,za”

Szeraszewicz Marek     ,,za”

Uchwała  nr  XXXVI/251/2023 w  sprawie  przyjęcia  Strategii  rozwoju  Gminy  Rutka-
Tartak na lata 2023-2030 została przyjęta jednogłośnie – 12 głosów ,,za’’ - w załączeniu.

Ad.8.
Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Grzegorz  Boniszewski  odczytał  treść  punktu:

„Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  rocznego  programu  współpracy  Gminy  Rutka-Tartak  z
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami o których mowa w art. 3 Ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r.
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2024 rok. .”

Kierownik  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  Pani  Halina  Sokołowska  powiedziała,  że
Głównym celem przyjęcia rocznego programu współpracy jest: budowanie partnerstwa między samorządem
Gminy  Rutka-Tartak  a  organizacjami  pozarządowymi  i  innymi  podmiotami  prowadzącymi  działalność
pożytku publicznego, które będzie służyło  rozpoznaniu i zaspokajaniu potrzeb mieszkańców Gminy Rutka-
Tartak oraz wzmacnianiu roli aktywności obywatelskiej w rozwiązywaniu problemów lokalnych. 
Cele szczegółowe programu na rok 2024 są następujące: tworzenie warunków do zwiększenia aktywności
społecznej, zapewnienie efektywnego wykonywania zadań publicznych poprzez włączenie w ich realizację
organizacji  pozarządowych  oraz  innych  podmiotów  prowadzących  działalność  pożytku  publicznego;
wspieranie  oraz  powierzanie  zadań  publicznych  organizacjom  pozarządowym  oraz  innym  podmiotom
prowadzącym działalność pożytku publicznego a także  zwiększenie udziału mieszkańców w rozwiązywaniu
lokalnych problemów.



Przewodniczący  Rady  Gminy  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  rocznego  programu
współpracy Gminy Rutka-Tartak z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami o których mowa w art. 3
Ustawy z dnia 214 kwietnia  2003 r.  o działalności  pożytku publicznego i  o wolontariacie  na 2024 rok.
Zebrani  uwag do zaproponowanego projektu uchwały nie  zgłosili.  Przewodniczący Rady Gminy poddał
projekt uchwały pod głosowanie.
Boniszewski Grzegorz     ,,za”

Grabek Łukasz                       ,,za”

Lubiński Grzegorz      ,,za”

Minkiewicz Szymon ,,za”

Naruszewicz Daniel     ,,za”

Ołdyński Dariusz        ,,za”

Paciorkowski Grzegorz ,,za”

Szeraszewicz Marek     ,,za”

Uchwała nr XXXVI/252/2023 w sprawie Rocznego programu współpracy Gminy Rutka-
Tartak z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami o których mowa w art.3 ustawy z dnia 24
kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie  została przyjęta jednogłośnie – 8
głosów ,,za’’ - w załączeniu. 

Ad.9.
Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Grzegorz  Boniszewski  odczytał  treść  punktu:

„Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr.XXXI/181/10 Rady Gminy Rutka-Tartak
z dnia 29 czerwca 2012r. w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu
gminy,  informacji  o  kształtowaniu  się  wieloletniej  prognozy  finansowej  oraz  informacji  o  przebiegu
wykonania planów finansowych instytucji kultury za pierwsze półrocze.”

Pani Skarbnik Anna Wierzchowska poinformowała, że ustawa ta musi być uchylona ponieważ 
straciła ona moc przez uchylenie w ustawie o finansach publicznych art. 266.

Przewodniczący  Rady  Gminy  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  uchylenia  Uchwały  Nr
XXXI/181/10 Rady Gminy Rutka-Tartak z dnia 29 czerwca 2010 r w sprawie określenia zakresu i formy
informacji  o  przebiegu wykonania  budżetu  gminy,  informacji  o  kształtowaniu  się  wieloletniej  prognozy
finansowej  oraz  informacji  o  przebiegu  wykonania  planów  finansowych  instytucji  kultury  za  pierwsze
półroczel.. Zebrani uwag do zaproponowanego projektu uchwały nie zgłosili. Przewodniczący Rady Gminy
poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Boniszewski Grzegorz     ,,za”

Grabek Łukasz                       ,,za”

Lubiński Grzegorz      ,,za”

Minkiewicz Szymon ,,za”

Naruszewicz Daniel     ,,za”

Ołdyński Dariusz        ,,za”

Paciorkowski Grzegorz ,,za”



Szeraszewicz Marek     ,,za”

Uchwała  nr XXXVII/253/2023  w sprawie  uchylenia  Uchwały  Nr.XXXI/181/10  Rady  Gminy
Rutka-Tartak z dnia 29 czerwca 2012r. w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu
wykonania  budżetu  gminy,  informacji  o  kształtowaniu  się  wieloletniej  prognozy  finansowej  oraz
informacji o przebiegu wykonania planów finansowych instytucji kultury za pierwsze półrocze została
przyjęta jednogłośnie – 8głosów ,,za’’ - w załączeniu. 

  Ad.11.         
Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Grzegorz  Boniszewski  odczytał  treść  punktu:  

„Rozpatrzenie projektu uchwały  zmieniająca uchwałę  Nr  XVI/92/12 Rady Gminy Rutka-Tartak  z  dnia 14
listopada 2012 r. w sprawie  utworzenia samorządowej instytucji kultury o nazwie Gminny Ośrodek Kultury
w Rutce-Tartak oraz nadania jej statutu.”
            Pan Wójt Gminy Piotr Sinkiewicz powiedział, że uchwała ta ma służyć uaktualnieniu statutu w
Gminnym Ośrodku Kultury. Zmiany te mają ułatwić w przyszłości dyrektorowi GOKu starania o  niektóre
dotacji.  Korzystając  z  okazji  Pan  Wójt  poinformował  także  o  powołaniu  nowego  Dyrektora  Gminnego
Ośrodka Kultury w Rutce-Tartak.

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały  zmieniająca uchwałę Nr XVI/92/12 Rady

Gminy Rutka-Tartak z dnia 14 listopada 2012 r. w sprawie  utworzenia samorządowej instytucji kultury o

nazwie  Gminny  Ośrodek  Kultury  w  Rutce-Tartak  oraz  nadania  jej  statutu.”  Zebrani  uwag  do

zaproponowanego projektu uchwały nie zgłosili. Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod

głosowanie.

Boniszewski Grzegorz     ,,za”

Grabek Łukasz                       ,,za”

Lubiński Grzegorz      ,,za”

Minkiewicz Szymon ,,za”

Naruszewicz Daniel     ,,za”

Ołdyński Dariusz        ,,za”

Paciorkowski Grzegorz ,,za”

Szeraszewicz Marek     ,,za”

Uchwała nr XXXVII/254/2023 w sprawie  powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na

ławników została przyjęta jednogłośnie – 8 głosów ,,za’’ - w załączeniu.

  Ad.12.



Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Grzegorz  Boniszewski  odczytał  treść  punktu:  
„Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  wyboru  ławników  do  Sądu  Rejonowego  w  Suwałkach  na
kadencję 2024-2027 ”.  

Pan  Sekretarz  Gminy  Dariusz  Żukowski,  który  był  przewodniczącym  zespołu  komisji  do  spraw

zaopiniowania kandydatów na ławników, przedstawił radnym opinię na temat kandydatów na ławników a w

szczególności  spełnienia  przez  nich  wymogów  określonych  w  ustawie.  Do  Urzędu  trafiło  tylko  jedno

zgłoszenie  kandydata  na  ławnika.  Spełniało  ono  wszystkie  wymogi  formalne  oraz  prawne.  Zespół

szczegółowo  przeanalizował  także  informację  Komendanta  Wojewódzkiej  Policji  w  Białymstoku,  która

wpłynęła na wniosek Rady Gminy. Wszystkie te elementy przyczyniły się do wydania pozytywnej opinii na

temat zgłoszonego kandydata. 

Przewodniczący  Rady  Gminy  przedstawił  projekt  uchwały  w sprawie  wyboru  ławników  do  Sądu

Rejonowego  w Suwałkach na kadencję 2024-2027. Zebrani uwag do zaproponowanego projektu uchwały

nie zgłosili. Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod tajne głosowanie głosowanie.

Uchwała nr XXXVI/255/2023 w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Suwałkach na

kadencję 2024-2027 została przyjęta jednogłośnie. 

Ad.14.
Kierownik Posterunku Policji w Rutce Tartak mł. asp. Pan Karol Bykowski podziękował wszystkim

mieszkańcom za współpracę z Policją. Ostrzegł także, że w obecnym czasie jest bardzo dużo Internetowych
kradzieży dlatego powinniśmy mieć wzmożoną czujność i każdą próbę wyłudzenia pieniędzy powinniśmy
zgłaszać na policję. 

Pan Kierownik poinformował także, że ze względu na zwiększoną ilość nielegalnej migracji patrolują
u nas policjanci z innych województw. Powinniśmy zgłaszać każde zauważone przez nas podejrzane auto
bądź osoby wędrujące w okolicy, które wzbudzają nasze podejrzenia.

Pan  Wójt  Gminy  Piotr  Sinkiewicz  poprosił  sołtysów o  przekazanie  informacji  mieszkańcom,  iż
muszą  zaktualizować  w  urzędzie  fakt  posiadania  szamba  bądź  oczyszczalni  ścieków.  Każde  domostwo
powinno  mieć  również  podpisaną  umowę  z   firmą  zajmującą  się  wywozem  nieczystości,  która  jest
zarejestrowana w Urzędzie Gminy. 

Pan  Wójt  Gminy  Piotr  Sinkiewicz  opowiedział  także  w  skrócie  nad  jakimi  projektami  pracuje
obecnie  Urząd.  Między  innymi  są  to  przebudowy  dróg,  rozbudowa  wodociągu,  remont  plaży,  ścieżka
edukacyjna, fotowoltaika w OSP w Smolnikach, Rozbudowa garażu w Osp w Smolnikach itp. 

Pan Wójt zachęcił także mieszkańców do wzięcia udziału w najbliższych wyborach. Dodatkowym
plusem zagłosowania jest fakt, iż Gmina z najwyższą frekwencją otrzyma milion złotych na modernizację
budynku. 

Pan sołtys wsi Kleszczówek zapytał o instalacje fotowoltaiczną która jest zakładana przez obcą firmę
w ich miejscowości. Mieszkańcy wsi mają obawy, że może ona w jakiś sposób działać negatywnie na ich
domostwa. Pan Wójt odpowiedział, że jeżeli wszystkie właściwe instytucje wydadzą pozytywną decyzję  to
Urząd nie ma możliwości w jakikolwiek sposób temu zapobiec. 

Pan sołtys wsi Krejwiany zapytał, czy są jakieś szanse na remont drogi powiatowej w Krejwianach.
Pan Wójt Piotr Sinkiewicz poinformował, że prowadził już na ten temat rozmowy ze starostą.

  



 Ad.15.
Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz  Boniszewski  poinformował,  iż  porządek sesji  został

wyczerpany. Podziękował wszystkim za udział w XXXVII zwyczajnej Sesji Rady Gminy Rutka – Tartak VIII
kadencji. Na tym obrady zakończono. 
Sesja trwała do godziny 11.36. 

Protokołowała:

J.Słowicka

Przewodniczący Rady Gmin

Grzegorz Boniszewski


